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مدیرعامل جمعیت هلال احمر هرمزگان  اعلام کرد:

 ترک  خوردگی منازل در بافت های قدیمی 
بندر چارک  در اثر زلزله دیروز 

کمپ اسکان اضطراری بندرچارک هرمزگان
 تقویت می شود

مختار سلحشور در جریان  عزیمت به منطقه متاثر از 
زمین لرزه پنج و ۶ دهم ریشتری روز شنبه ) دیروز(  در 
غرب هرمزگان اظهار داشت: زمین لرزه های پیاپی ۱۱ 
روز اخیر موجب ایجاد نگرانی در اهالی منطقه شده 
که این نگرانی با کاهش زمین لرزه ها و فروکش کردن 

آن رفع خواهد شد.
وی ادامــه داد: هم اکنون نیروهای عملیاتی شــامل 
یک تیم از شهرســتان بستک، یک تیم از شهرستان 
بندرخمیر، ۲ تیم از بندرعباس و ســه تیم میدانی از 
بندرلنگه و چارک در منطقه حضور داشته و درحال 
تقویت اردوگاه اســکان اضطراری و خدمت رسانی 

هستند.
وی اضافه کرد: خوشبختانه زمین لرزه امروز 0 شنبه 
( به مانند زمین لرزه های ۱۱ روز گذشــته مصدوم و 
فوتی نداشــته است البته به منازل مردم همانطور که 
گفته شد آسیب وارد کرده و منجر به ترک خوردگی 

منازل شده است.
مدیرعامل جمعیت هــال احمر هرمزگان تصریح 

کرد: همانطور که بیان شد بنابر گزارش های تهیه شده 
تعدادی از منازل مردم نیاز به تعمیر و رسیدگی دارند.

بر اساس اعام مرکز لرزه نگاری کشور، زلزله ای به 

بزرگی ۵.۶ در امواج درونی زمین )ریشــتر( ساعت 
هشت و هفت دقیقه  روز  شنبه - چهارم تیرماه - بار 

دیگر بندر چارک را لرزاند.

        اقتصاد کیش -  مدیرعامل جمعیت هلال احمر هرمزگان گفت: زمین لرزه پنج و ۶ دهم ریشتری روز گذشته ) شنبه (بر اساس بررسی های 
انجام شده موجب ترک منازل در بافت قدیمی بندر چارک و همچنین تعدادی از روستاهای اطراف مانند حَسینه شد. 

تشکیل اتحادیه اصناف در قشم از مطالبات 
مردمی و دغدغه های شورای اسلامی است

اقتصاد کیش-  رییس شورای اسامی شهر قشم گفت: تشکیل اتحادیه اصناف در این 
شهر از مطالبات مردمی و دغدغه های شورای اسامی است. 

 این مطلب را »حبیب بازماندگان قشمی« در نشست اعضای این شورای که به منظور 
پیگیری اقدامات در حال انجام و تقویت تعامل در راستای تسریع روند توسعه شهر با 
حضور مدیر امور شهری و روستایی سازمان منطقه آزاد، شهردار و جمعی از مدیران 

شهرداری نگین خلیج فارس برگزار شد، عنوان کرد.
وی گفت: تعامل موجود، شهرداری و مدیریت امور شهری منطقه آزاد قشم را به ۲ بال 

برای توسعه شهر تبدیل کرده است.
رییس شورای اسامی شهر قشم ادامه داد: از انتخاب شایسته مدیرعامل سازمان منطقه 
آزاد قشم در انتصاب مدیر خدمات شهری و روستایی این سازمان برای تقویت تعامل 

و همراهی سپاسگزاریم.
بازماندگان قشمی با اشاره به اینکه تشکیل اتحادیه اصناف در قشم از مطالبات مردمی و 
دغدغه های شورای شهر است، افزود: در زمان حاضر بیشترین دغدغه شورای اسامی 

شهر قشم معطوف به حوزه فرهنگی، ورزشی و اجتماعی است.
وی با بیان اینکه مصوبات کمیسیون های تخصصی شورا باید توسط شهرداری عملیاتی 
شود، اظهار داشت: اجرای پروژه بلوار رسالت و بازگشایی مسیر سیاب محله چابهار 

باید در اولویت کار قرار بگیرد.
رییس شورای اسامی شهر قشم با اشاره به اینکه اقدامات شهرداری در حوزه جمع  
آوری نخاله ها، ماشین های سد معبر، پلیس ساختمان و خدمات شهری باید تقویت 
شــود، گفت: پروژه های عمرانی باید شتاب بگیرند تا ثمره اقدامات برای قشموندان 

بیش از پیش محسوس و ملموس باشد.
طرح خدمت محله به محله با بسیج امکانات اجرا می شود

در ادامه این نشست »شریف شریفی نژاد« مدیر امور شهری و روستایی سازمان منطقه 
آزاد قشم، اظهار داشت: مردم دسترسی بیشتری به شورا دارند و شوراهای اسامی به 

حق منعکس کننده مشکات مردم، مطالبه گری و تسهیل مسیر حل مسائل هستند.
وی با بیان اینکه تعامل با شــهرداری ها و شوراهای اســامی از اولویت کاری برای 
خدمتگزاری به مردم در امور شهری و روستایی سازمان منطقه آزاد قشم است، توضیح 
داد: طرح خدمت محله به محله با بسیج، تمرکز امکانات و تعامل شهرداری و منطقه 

آزاد در هر محله اجرا خواهد شد.
خدمات باید محله محور باشد

در ادامه برگزاری این نشست »مریم خادمی« نایب رییس شورای اسامی شهر قشم 
گفت: خدمات باید محله محور باشد زیرا توسعه محات منجر به توسعه شهری می 

شود.
وی افزود: کُندی کار شهرداری موجب گایه مندی مردم است و باید روند رسیدگی 

به کار مردم تسریع شود.
نایب رییس شــورای اسامی شهر قشم با اشاره به اینکه روابط عمومی شهرداری و 
شورای اسامی شهر قشم باید در انعکاس اقدامات شهرداری و شورا بیش از پیش فعال 
باشد و اطاع رسانی به شهروندان همراه با آموزش های شهروندی در دستور کار قرار 
گیرد، اظهار داشت: تعامل با رسانه ها رسمی و بهره  گیری از ظرفیت فضای مجازی از 

مولفه های کسب موفقیت در امر اطاع رسانی است.
وی اضافه کرد: قشموندان باید از حقوق خود آگاه شوند و در جریان خدمات خادمین 

خود در شهرداری و شورا اسامی شهر قرار بگیرند.
 اماکن ورزشی تجهیز و بهسازی شوند

در ادامه این نشست »بی بی مریم پیرزنده« عضو شورای اسامی شهر قشم نیز با بیان 
اینکه در حوزه ورزشی باید بهسازی و رفع مشکات سالن های موجود بر ایجاد سالن 
های جدید ارجحیت داده شود، گفت: تجهیزات زیرساخت های ورزشی موجود باید 

احیا شود.
شورای اسلامی شهر متعلق به تمام قشموندان است

 محمدرضا اســامی اسامی دیگر عضو شورای اسامی شهر قشم نیز در ادامه این 
نشست اظهار داشت: شورای شهر منتخب تمام قشموندان و در قبال تمام مردم ساکن 

در شهر قشم مسوول است هر چند مناطق محروم به توجه بیشتری نیاز دارند.
وی با بیان اینکه شورا، شهرداری، منطقه آزاد متعلق به تمام مردم است و تفکیک بافت 
قدیم و جدید توجیه منطقی برای محدود کردن خدمات به محدوده ای خاص نیست، 
گفت: تعامات و همکاری ها برای خدمات رسانی به مردم نباید وابسته به شخص باشد 

بلکه روند آن باید ثبیت شود.
عضو شورای اسامی شهر قشم با اشاره به اینکه در اقدامات فنی باید از مصالح با کیفیت 
استفاده شود تا با افزایش طول عمر اقدامات از هدر رفت منابع و بیت المال جلوگیری 
شود، افزود: ایجاد تفریحگاه ورزشی در شهر قشم از مهمترین مطالبات مردمی است و 

باید عقب ماندگی شهر قشم در تفریحات دریایی برطرف شود.
 اماکن متروکه مطابق با قانون تعیین تکلیف شوند

در پایان این نشست »احمد شب تاریانی« عضو شورای اسامی شهر قشم با اشاره به 
اینکه روند قانونی ساماندهی و تعیین تکلیف خانه های فرسوده و اماکن  متروکه باید 
شتاب بگیرد، گفت: پروژه های در دست اقدام شهرداری باید سریع تر به سرانجام برسد 

و بستر تعریف پروژه های جدید فراهم شود.
وی با بیان اینکه اقدامات فرهنگی در سطح قابل قبولی قرار دارد اما اقدامات ورزشی باید 
تقویت شود، افزود: اولویت کار فرهنگی ورزشی با مناطق کم برخوردار، آسیب دیده 

و آسیب پذیر است و نباید گذاشت نا امن سازی فضا برای هنجارشکنان تحقق یابد.

رییس شورای اسلامی شهر قشم:
مبارزه با گرانی ها باید

 با جدیت دنبال شود

اقتصــاد کیش-  نماینده ولی فقیه در هرمزگان و امام جمعه بندرعباس با بیان اینکه 
جراحــی اقتصادی دولت کار بزرگــی بود، گفت: باید به دولت مردمی برای عبور از 

مشکات اقتصادی فرصت دهیم. 
حجت الاســام محمد عبادی زاده در خطبه های نمازجمعه بندرعباس افزود: البته 
ضعف بنای افکار عمومی در مســائل اقتصادی هم وجود دارد که متاســفانه فضای 

رسانه ای استکبار هم بر این مساله افزوده است.
وی با تاکید بر اینکه  مبارزه با گرانی ها باید با جدیت دنبال شود، بیان داشت: ملت ایران 
در برابر تحریم ها همچنان پایدار و مقاوم هستند، هر کشور دیگری به جای ایران بود 

در مقابل تحریم ها دوام نمی آورد.
امام جمعه بندرعباس در بخش دیگری از ســخنان خود ضمن گرامیداشت شهادت 
شــهید بهشتی اظهارداشت: شهادت این شهید والامقام، نظام و انقاب را بیمه کرد و 

مظلومیت شهید بهشتی به شهادتش می افزاید.
حجت الاسام عبادی زاده ادامه داد: در اجرای قوانین الهی نباید نگاه مان به این باشد 
که دشمنان چه می گویند بلکه اجرای حدود الهی بازدارندگی دارد، بنابراین با تفکر و 

اندیشه آن را اجرایی کنیم.
وی با اشاره به اینکه یکی از وظایف دستگاه قضایی، احقاق حقوق عامه به نمایندگی از 
مردم و زبان مردم است؛ اضافه کرد: پیشگیری از جرم تنها وظیفه دستگاه قضایی نیست 

بلکه در دولت و دستگاه های اجرایی به رهبری دستگاه قضا انجام شود، 
وی همچنین با اشاره به اینکه شناخت مسائل اعتقادی کمک می کند جوان واکسینه شده 
و در دام آسیب های اجتماعی گرفتار نشود، تصریح کرد: گفتن کلمات محبت آمیز به 

فرزندان سبب جذب دوستی های نامناسب می شود.

امام جمعه بندرعباس:

عبدالله سرودی بعنوان پنجمین شهردار 
شهر درگهان قشم آغاز بکار کرد

اقتصاد کیش- »عبدالله سرودی« به عنوان پنجمین شهردار شهر درگهان شهرستان قشم 
طی مراسمی رسمی با حضور محمد محمدحسینی فرماندار این شهرستان فعالیت 

خود را آغاز کرد. 
در آیین معرفی و آغاز فعالیت »عبدالله سرودی« به عنوان پنجمین شهردار شهر درگهان 
حجت الاســام »غامرضا حاجبی« امام جمعه شهرستان قشم، شیخ »عیسی چهره 
افروز« امام جمعه اهل ســنت شهر درگهان، معاونین فرمانداری، بخشداران، اعضای 

شورای اسامی و کارکنان شهرداری این شهر حضور داشتند.
سه دوره سرپرستی شهرداری شهر درگهان، مدیریت مالی شهرداری، مدیریت مالی 
شرکت حمل و نقل امین، جانشینی شهردار، معاونت اداری مالی شهرداری و عضویت 
شــورای اسامی روستای گیاهدان از جمله تجارب خدمتی »عبدالله سرودی« است 

که در این مراسم به عنوان پنجمین شهردار شهر ۱۷ هزار نفری درگهان معرفی شد.
در این مراسم رسمی »محمد محمدحسینی« فرماندار شهرستان قشم با بیان اینکه منطقه 
تجاری درگهان با توجه به توانمندیهای بازرگانی، نگین جزیره قشم است، گفت: این 
شهر بندری با توجه به وجود مراکز تجاری و اقتصادی متعدد می تواند به یک منطقه 

اقتصادی فعال تبدیل شود.
درگهان که به شهری تجاری و بندری دارای بازارهای متعدد شهره است از توابع بخش 

مرکزی شهرستان قشم و در فاصله ۲0 کیلومتری از مرکز این شهرستان قرار دارد.
این شهر بندری سالیانه پذیرای جمع زیادی مسافر و گردشگر از اقصی نقاط ایران است 
که هنگام سفر به شهرستان پر جاذبه قشم از این شهر بازدید و خرید از ۱۶ مجتمع تجاری 

و بازار این شهر از برنامه های ثابت سفر آنان است.
تعداد قابل توجهی از اهالی این شهر بندری به صیادی مشغول هستند و بر اساس آمار 
اعامی شیات نزدیک ۶00 صیاد و بالغ بر ۸0 فروند قایق و ۴۷ لنج در اسکله صیادی 

این بندر فعالیت دارند.

طی مراسمی  با حضور مسئولین محلی؛

طرح نظارت ملی بر بازار
 در هرمزگان آغاز شد

اقتصاد کیش-    معاون اموربازرگانی و توسعه تجارت سازمان صنعت، معدن وتجارت 
هرمزگان گفت: طرح نظارت ملی بر بازار همزمان با سراسر کشور در این استان آغاز شد. 
محمد عباســی در خصوص اجرای این طرح افزود: در این طرح، با نصب برچسب 
بر روی در ورودی فروشــگاه ها، مشخصات صاحب فروشگاه در بارکد )QR (ثبت 

می شود.
وی بیان داشــت: شهروندان می توانند با اســکن بارکد) QR( مشخصات صاحب 
فروشگاه را دریافت و هرگونه رضایت مندی و تخلف را به سامانه اصناف اعام کنند.

معاون اموربازرگانی و توســعه تجارت ســازمان صنعت، معدن وتجارت هرمزگان 
اظهارداشت: تسهیل در ثبت و ارجاع گزارش های مردمی و شناسایی واحدهای صنفی 

بدون پروانه کسب از مهم ترین اهداف اجرای این طرح است.
عباسی یادآوررشد: در صورت نبود برچسب )QR( و یا خدشه دار شدن با واحدهای 

صنفی متخلف برخورد قانونی می شود.
در استان هرمزگان بیش از ۴۷ هزار واحد صنفی فعالیت دارند.

همزمان با سراسر کشور؛

هرمزگانی ها باید با مخاطرات 
طبیعی همزیستی داشته باشند

اقتصاد کیش-    مدیرکل مدیریت بحران استانداری هرمزگان با اشاره به زمین لرزه 
پنج و ۶ دهم ریشتری امروز چارک، گفت: ساکنان این استان با توجه به مخاطره های 

طبیعی که هر ساله رخ می دهد باید با مخاطره های طبیعی همزیستی داشته باشند. 
مهرداد حسن زاده اظهار داشت: مهمترین مساله در این زمینه بازسازی، نوسازی و 
مقاوم ســازی و ایمن سازی خانه ها، ساختمان ها و معابر است که بایستی از سوی 
مجریان مورد توجه قرار گرفته و ناظران در عمل نظارت جدی داشته و با متخلفان 

برخورد قانونی داشته باشند.
وی اضافه کرد: مقاوم سازی در اغلب مناطق روستایی که امروز در معرض زمین لرزه 
بودند انجام شده و تعدادی خانه در بندر چارک وجود دارد که مقاوم سازی نشده اند 

و به مالکان و ساکنان آن ها چادر داده شده است.
وی اضافه کرد: کمپ اسکان اضطراری در چارک برپا شده و همانطور که گفته شد 
چادر در بندر چارک توزیع شــده که مردم اســتفاده می کنند و اهالی و حاضران در 

جزیره کیش هم بیرون هستند و مکان های امن برای آنان در نظر گرفته شده است.
مدیرکل مدیریت بحران استانداری هرمزگان اشاره کرد: تیم های ارزیاب در منطقه 
درحال بررسی میزان خسارت های وارده احتمالی بوده و نیروهای امدادی و خدماتی 

در حالت آماده باش قرار دارند.

مدیرکل مدیریت بحران استانداری هرمزگان :

اقتصاد کیــش-     مدیرعامل جمعیت هال احمر 
هرمــزگان گفــت: کمپ اســکان اضطــراری در 
بندرچارک که از ۲۴ خرداد برپا شده تقویت می شود. 
مختار سلحشور اظهار داشت: با توجه به پایین بودن 
شدت پس لرزه های پس از زمین لرزه ۲۴ خرداد این 
کمپ اسکان اضطراری چندان استفاده ای نداشت اما 
با توجه به زمین لرزه پنج و ۶ دهم ریشــتری امروز 

احتمال افزایش استفاده از آن وجود دارد.
وی ادامــه داد: از ۲۴ خرداد تا کنــون افزون بر ۱00 
زمین لرزه در منطقه چارک استان هرمزگان رخ داده 
که در هیچکدام مصدوم و خســارت جانی گزارش 

نشده است.
وی اضافه کرد: زمین لرزه  روز شــنبه هم براســاس 
گزارش های تهیه شــده تا کنون و بررسی های انجام 
گرفته مصدوم و آسیب دیده و از دست رفته نداشته 
است اما خسارت هایی مانند ترک خوردگی به منازل 

و بناها وارد آمده است.
مدیرعامــل جمعیت هال احمر هرمزگان افزود: به 
دلیل وسعت منطقه متاثر از این زمین لرزه ها بررسی ها 
هنوز خاتمه نیافتــه و تیم های ارزیاب در حال تهیه 

گزارش و انجام بررسی ها هستند.
بر اســاس اعام مرکز لرزه نگاری کشور، زلزله ای 
به بزرگی ۵.۶در امواج درونی زمین )ریشتر( ساعت 

هشــت و هفت دقیقه  روز شــنبه - چهارم تیرماه - 
بار دیگر بخــش چارک از توابع بندرلنگه هرمزگان 

را لرزاند.

معاون استاندار هرمزگان : 

کاهش جمعیت تهدید امنیتی، اجتماعی 
و اقتصادی است

اقتصاد کیش-    معاون سیاســی امنیتی و اجتماعی 
اســتانداری هرمزگان گفت: روند نرخ جمعیت در 
کشور و استان نگران کننده بوده و کاهش جمعیت 

تهدید امینتی و اجتماعی و حتی اقتصادی است. 
احســان کامرانی در همایش هرمزگان جوان اظهار 
داشت: جمعیت رکن اصلی توسعه بوده و بدون آن 

توسعه، رشد و پیشرفتی هم رخ نمی دهد.
وی ادامــه داد: جمعیت ایران اســامی یک درصد 
از جمعیت انسان های کره زمین را تشکیل می دهد 
که آمار خوبی اســت و هفت درصد منابع طبیعی و 
معدنی هم متعلق به ایران اســت اما جمعیت کمتر 

از منابع است.
وی اضافه کرد: منابع فراوانی در کشــور وجود دارد 
اما جمعیت به نسبت آن کم است و پنجره و فرصت 
جمعیتی کشــور نگران کننده اســت و شاید تا ۲۵ 
ســال آینده این پنجره جمعیتی بسته شود که ضربه 

شدیدی به اقتصاد کشور محسوب می شود.
معاون سیاســی امنیتــی و اجتماعی اســتانداری 
هرمزگان ابراز داشــت: یکســال از تصویب قانون 
حمایــت از خانواده و جوانــی جمعیت می گذرد 
و فرصت کمی داریم، بنابراین بایســتی به صورت 

عملیاتی اقدام کنیم.
وی اشاره کرد: قرارگاهی در استان تشکیل و شرح 
وظایــف هر کدام از نهادهــا و ارگان ها و اداره های 
دولتی مشخص شــده است و ضرورت دارد بنا به 

شرایط هر شهرستان تصمیم گیری و اقدام شود.
کامرانــی با تاکید بــر اینکه نمی تــوان برای همه 
شهرســتان های هرمزگان از یک نسخه واحد برای 
بهبود روند جمعیتی اســتفاده کــرد، گفت: بافت 
جمعیتی و اجتماعی شهرستان ها با همدیگر متفاوت 

بوده و نباید تصمیم گیری کلی باشد.
وی افزود: اداره ها و نهادها بایستی در زمینه فرهنگ 
سازی اقدام عملیاتی داشته باشند و مساله اشتغال و 
مســکن و آموزش هم در قانون حمایت از خانواده 
و جوانی جمعیت دیده شده که بایستی به آن توجه 
شــود. معاون سیاسی امنیتی و اجتماعی استانداری 
هرمــزگان اضافه کرد: کرامــت خانم های باردار و 
افراد در ســن کار دارای اهمیت فراوانی بوده و در 

قانون به آنان توجه ویژه شده است.
نرخ رشد جمعیتی سه مناسب بود

رییس دانشــگاه علوم پزشــکی هرمزگان خاطر 
نشــان کرد: جمعیت موضوع بسیار مهمی است که 
امیدوارم با راهبردهای اســتاندار در مسیر افزایش 

جمعیت گام برداریم.
دکتر حسین فرشیدی افزود: دهه خوب جمعیتی در 
بین سال ۵۵ تا ۶۵ داشتیم که نرخ رشد جمعیت سه 
بود پس از آن روند نرخ رشد جمعیت کاهشی شد.

وی ادامه داد: متوســط سن استان در سال ۹۶ برابر 
با ۲۷ ســال بــوده و هنوز هرمزگان با سیســتان و 
بلوچســتان به عنوان جوانترین اســتان های کشور 

شناخته می شوند و این جوانی را بایستی حفظ کرد.
رییس دانشــگاه علوم پزشکی هرمزگان بیان کرد: 
متوسط سن کشور در سال ۹۶ برابر با ۳۱ و یک دهم 
ســال بود و اگر به روند جمعیتی توجه کنیم متوجه 

می شویم روند خوب نیست.
شرایط نرخ باروری در شهرستان حاجی آباد 

وخیم است
دکتر فرشــیدی ابراز داشت: رقم کنونی وحشتناک 
بوده و می توان گفت در ۱0 ســال آینده چه ســنی 
خواهیم داشــت که بایستی جلوی آن گرفته شود، 
نرخ باروری شهرســتان های هرمزگان حال کاهش 
اســت و شرایط شهرستان حاجی آباد بسیار وخیم 

است.
رییس دانشــگاه علوم پزشکی هرمزگان با مقایسه 
نرخ باروری جمعیت در ایران با سایر کشورها گفت: 
نرخ جمعیت باروری در برخی کشورها هفت است 
و برخی کشــورهای اروپایــی برای جبران کاهش 
جمعیتی خــود اقدام به جذب جمعیت از ســایر 

کشورها کرده اند.
وی گفــت: زایمــان را باید از حالــت درد و زجر 
خارج کنیم، فرزنــد آوری را باید وظیفه زیبا کنیم 
که آثار دلنشین و شیرینی برای مادر و خانواده دارد 
و سنگ هایی در این مســیر وجود دارد که بایستی 

برداریم.
رییس دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان خاطر نشان 
کرد: یکی از مسببان وضعیت موجود نظام سامت 
کشــور است که همه شرایط دهه ۷0 را می دانند و 
تبلیغ هایی که آن زمــان برای کاهش فرزند آوری 

انجام می شد.
فرشــیدی یادآور شد: نظام سامت در حوزه خود 
مــی تواند اقدام هایی انجام دهــد اما برای افزایش 
جمعیت بایســتی مشکل های جوانان به خصوص 
اشــتغال و مسکن را حل کرد، همچنین این تصویر 
در ذهم جوان ایجاد شــود که با ازدواج زندگی اش 

بهتر می شود.
وی اضافه کرد: این هم با حرف نیست بلکه بایستی 
در عرصــه عمل و اجرا این کار انجام شــود و لازم 
است بخش های اجتماعی، فرهنگی و اقتصادی پای 
کار باشند تا مشکل اشتغال و مسکن جوانان برطرف 

شود و به عبارتی شغل و مسکن آنان تامین باشد.


